

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix Travail Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA
HAUTE-SANAGA

COMMUNE DE MINTA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHÉ



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

CENTER REGIONAL

UPPER SANAGA
DIVISION

MINTA COUNCIL

INTERNAL TENDERS
BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°006/AONO/MINDDEVEL/R-C/DHS/C-MINTA/CIPM/2025 EN PROCEDURE D'URGENCE DU 11/03/2025 POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN POSTE AGRICOLE A MBARGUE, DANS LA COMMUNE DE MINTA, DEPARTEMENT DE LA HAUTE-SANAGA, REGION DU CENTRE

1. Objet de l'Appel d'Offres

Le Maire de la Commune de MINTA, Autorité Contractante, lance pour le compte du MINADER, l'Avis d'Appel d'Offres National Ouvert N°006/AONO/MINDDEVEL/R-C/DHS/C-MINTA/CIPM/2025 EN PROCEDURE D'URGENCE DU 11/03/2025, relatif travaux de construction d'un poste agricole à MBARGUE, dans la Commune de MINTA, Département de la Haute-Sanaga, Région du Centre.

2. Consistance des travaux

Les travaux comprennent notamment : *(description succincte des travaux à exécuter)*.

- Installation du chantier et travaux préliminaires;
- Emprise;
- Terrassement généraux;
- Assainissement et ouvrages.

3. Tranches/Allotissement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres font l'objet d'un (01) lot unique.

4. Coût prévisionnel

Les coûts prévisionnels des opérations à l'issue des études préalables sont de **vingt-cinq millions quatre cent mille (25 400 000) de francs CFA TTC**.

5. Délai prévisionnel d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué pour la réalisation des travaux, objet du présent appel d'offres est de **quatre-vingt-dix (90) jours calendaires**. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toutes les entreprises de travaux publics de droit camerounais, justifiant des capacités techniques, financières et juridiques, leur permettant de réaliser les prestations objet du présent Appel d'Offres.

7. Financement

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres sont financés par le Budget d'Investissement Public du MINADER, ligne (IZ.....), **Exercice 2025**.

8. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est *hors ligne*.

Toutefois, lorsque les deux possibilités sont ouvertes, un soumissionnaire ne peut utiliser à la fois le mode en ligne et le mode hors ligne.

9. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaines des Marchés Publics dont la liste

- L'enveloppe B contenant l'offre technique (Volume 2) ;
- L'enveloppe C contenant l'offre financière (Volume 3).

Les offres ainsi présentées seront placées sous simple enveloppe, fermée et scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause.

Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du AONO et séparées par des intercalaires de même couleur autre que le blanc

Seront irrecevables par la Commission Interne de Passation des Marchés Publics :

- Les plis portant les indications sur l'identité du soumissionnaire ;
- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission.
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des Marchés Publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fait en un temps et aura lieu le **07/04/2025, à 12 heures** précise par la Commission Interne de Passation des Marchés Publics de la Commune de Minta dans la salle des actes sise à de l'Hôtel de ville de MINTA

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de D'Appel d'Offres

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heures accordé par la Commission, l'offre sera rejetée.

NB : L'ouverture doit se faire au plus tard une heure après celle limite de réception des offres fixée dans le Dossier d'Appel d'Offres.

15. Critères d'évaluation

L'évaluation des offres se fera en trois (03) étapes :

- **1^{re} étape :** Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire.
- **2^e étape :** Evaluation technique des offres administrativement conformes.
- **3^e étape :** Vérification des offres financières des entreprises dont les offres ont été reconnues techniquement qualifiées et administrativement conformes.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

15.1 Critères éliminatoires

15.1.1 : Pièces administratives

- a) Absence de caution ;
- b) Absence d'une pièce administrative ou pièce non conforme après un délai de quarante-huit (48) heures ;
- c) Existence ou détention d'une pièce falsifiée ou scannée dans le dossier Administratif ;
- d) Fausse déclaration dans le dossier Administratif ;

NB : La Commission Interne de Passation des Marchés Publics et l'Autorité Contractante se réservent le droit de procéder

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix Travail Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA
HAUTE-SANAGA

COMMUNE DE MINTA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHÉ



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTER REGIONAL

UPPER SANAGA
DIVISION

MINTA COUNCIL

INTERNAL TENDERS
BOARD

INVITATION TO TENDER

NATIONAL OPEN TENDER NOTICE NO. 006/AONO/MINDDEVEL/R-C/DHS/C-MINTA/CIPM/2025 IN EMERGENCY PROCEDURE OF 11/03/2025 FOR THE CONSTRUCTION WORKS OF AN AGRICULTURAL SUBSTATION AT MBARGUE, IN THE MINTA COUNCIL, UPPER-SANAGA DIVISION, CENTRAL REGION

1. Purpose of the invitation to tender

The Mayor of the Commune of Minto, Contracting Authority, launches on behalf of MINADER, the National Open Tender Notice N°006/AONO/MINDDEVEL/R-C/DHS/C-MINTA/CIPM/2025 EN PROCEDURE D'URGENCE DU 11/03/2025, relating to the construction of an agricultural substation at MBARGUE, in the in the Minto Council, Upper-Sanaga Division, Centre Region.

2. Scope of works

The work includes in particular: (brief description of the work to be performed).

- Site installation and preliminary works;
- Right-of-way;
- General earthworks;
- Drainage and structures.

3. Schedules/ Allotment

The services covered by this Invitation to Tender are the subject of one (01) single lot.

4. Estimated cost

The estimated cost of the operations at the end of the preliminary studies is **twenty-five million four hundred thousand (25,400,000) CFA francs including VAT**.

5. Estimated completion time

The maximum period allowed by the project owner or the delegated project owner for completion of the work covered by this invitation to tender is **ninety (90) calendar days**. This period runs from the date of notification of the service order to commence work.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is open to all public works companies incorporated under Cameroonian law, demonstrating the technical, financial and legal capacity to perform the services covered by this invitation to tender.

7. Financing

The work covered by this Invitation to Tender shall be financed by MINADER's Public Investment Budget, line (IZ.....), Fiscal Year 2025.

8. Tender procedure

The mode of submission selected for this consultation is off-line.

However, when both possibilities are open, a bidder may not use both the online and offline modes.

9. Bid bond

Each bidder must enclose with its administrative documents a bid bond, paid in full by hand, issued by an organization or financial institution approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of Public Procurement, the list of which appears in Exhibit 14 of the DAO, in the amount of **five hundred and eight thousand (508,000) CFA francs**; it is at most equal to 2% of the estimated cost of the Contract, including all taxes, in accordance with the decree in force] and valid for up to **thirty (30) days** beyond the initial date of validity of the bids. The absence of a bid bond issued by a first-class bank or a first-class financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in

The Commission Interne de Passation des Marchés Publics will not accept :

- Bids bearing indications of the bidder's identity;
- Bids received after the deadline for submission;
- Bids that do not comply with the bidding procedure.
- bids not indicating the identity of the tenderer;
- Failure to comply with the number of copies specified in the RPAO or bidding only in copies;

Any offer that is incomplete in accordance with the tender documents will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a body or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds in the field of public procurement, or failure to comply with the model documents in the tender documents, will result in the outright rejection of the bid without any recourse. A bid bond which has been produced but which has no connection with the consultation concerned is considered to be absent. A bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

14. Opening of bids

The bids will be opened in a single session on 07/04/2025 at 12 noon by the Internal Commission for the Award of Public Contracts of the Minta Council in the Hall of Acts at the MINTA Town Hall.

Only bidders may attend this opening session or be represented by a single person of their choice, duly authorized, even in the case of a consortium.

Under penalty of rejection, the required documents in the administrative file must be produced in originals or in copies certified as true by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Rules of the Call for Tenders. They must be less than three (03) months old or have been drawn up after the date of signature of the invitation to tender.

In the event of the absence or non-conformity of a document in the administrative file when the bids are opened, after a period of 48 hours granted by the Commission, the bid will be rejected.

NB : Bids must be opened no later than one hour after the deadline for receipt of bids specified in the tender documents.

15. Evaluation criteria

Bids will be evaluated in three (03) stages:

- **1st stage:** Verification of the conformity of each bidder's administrative file.
- **Stage 2:** Technical evaluation of administratively compliant bids.
- **Stage 3:** Verification of the financial bids of companies whose bids have been recognized as technically qualified and administratively compliant.

The bid evaluation criteria are as follows:

5.1 Eliminary criteria

15.1.1 : Administrative documents

- a) Absence of a deposit ;
- b) Absence of an administrative document or a document that does not conform within forty-eight (48) hours;
- c) Existence or possession of a falsified or scanned document in the administrative file;
- d) False declaration in the administrative file;

NB : The Internal Commission for the Award of Public Contracts and the Contracting Authority reserve the right to authenticate any document of dubious character.

15.1.2 : Technical offer

- a) False declaration, falsified or scanned documents;
- b) Absence in the technical offer of the section "organization, methodology and planning";
- c) Failure to satisfy at least 80.00% (24/30) of the essential criteria;

15.1.3 : Financial offer

- a) Incomplete financial offer;
- b) Omission of a quantified unit price in the financial offer;
- c) Absence of a price sub-detail.

15.2 Main criteria

Technical bids will be evaluated on the basis of the following 30 essential criteria: